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Idén is egy hatvani család ajánlotta fel a város 
számára a fenyőfát, amit már fel is állítottak a fő-
téren. A 15 méter magas ezüstfenyő advent első 
vasárnapjára teljes díszben várja az ünnepet.

Ismét gondos előkészületek övezték a fenyőfa 
kivágását. Ezúttal Újhatvanból érkezett a fa, 
Kerepesi Zoltán ajánlotta fel azt a 15 méter 

magas és 30 éves ezüstfenyőt, ami a várost díszíti 
az ünnepek alatt. A szakemberek nagy odafi-
gyeléssel emelték át a fát a szállítójárműre, majd 
ezzel vitték el a Kossuth térre. Ott kifaragták az 
alját és óvatosan a helyére is állították. A város 
karácsonyfáját ezt követően feldíszítették, és a 
hagyomány szerint egészen vízkeresztig szépíti 
majd a főteret. Ám nem csak ez lesz az egyet-
len látványosság itt az ünnepek alatt. Számtalan 
programmal várják az érdeklődőket advent ide-
jén. Erről bővebben a 3. oldalon és a 16 oldalon 
olvashatnak.
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Már a főtéren áll a város karácsonyfája
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Az önkormányzat idén is tá-
mogatja a felsőoktatásban 
résztvevő hallgatókat. A pá-
lyázatot nyert diákok havi 25 
ezer forintot kapnak a képzé-
sük ideje alatt. A fiatalok vál-
lalták, hogy hatvanban ka-
matoztatják majd tudásukat, 
miután diplomát szereztek.

Az önkormányzat idén 
is segíti a felsőok-
tatásban résztvevő 

hatvani diákokat, most 6 ta-
nuló nyerte el az ösztöndíjat. 
Az első diplomájukat szerző 
fiatalok ennek köszönhető-
en havonta 25 ezer forintos 
támogatást kapnak a képzé-
sük ideje alatt. Az ösztöndíj 
feltételei idén sem változtak, 
miszerint a hallgatónak az 
iskola elvégzését követő 10 
éven belül Hatvanban kell 
munkaviszonyt létesítenie.

Tóth Emma, a Budapesti 
Gazdasági Egyetemen tanul 
közösségszervezés szakon. 
Azt mondta, tankönyveit és 
a könyvtári költségeit finan-
szírozza az ösztöndíjból. A 
jövőjét Hatvanban képzeli 
el, hiszen sok mindent sze-
ret a településben. – Nagyon 
családias és nyugodt Hatvan, 
folyamatosan épül és szépül, 
az, hogy ilyen kisvárosi légkör 
van itt, nekem nagyon szim-
patikus, jó, hogy az emberek 
sok program közül választ-

hatnak, ráadásul a természet 
is közel van – mondta.

A több mint tíz éve létre-
hozott ösztöndíjprogramra 
idén is sokan jelentkeztek. 
A pályázatok elbírálásánál 
az önkormányzat igyekszik 
olyan képzéseket támogatni, 
amik hiányszakmák. Hor-
váth Richárd polgármester 
azt mondta, bízik benne, hogy 
ezzel a hozzájárulással a diá-
kok könnyebben elérik a ki-
tűzött céljaikat. – Egy város 
életében nagyon fontos az, 
hogy legyenek fiatalok, olyan 
fiatalok, akik itt szeretnének 
letelepedni, családok alapíta-
ni. Nekünk, a városnak már 
egyre nagyobb környezettel 
kell versenyeznie, hiszen a 
mai fiatalok nagyon jól be-
szélnek nyelveket, gyakorlati-
lag a világ bármely táján meg-
állják a helyüket, és azt kell 
elérnünk, hogy ennek ellenére 
Hatvanban képzeljék el a jö-
vőjüket, és ezzel az ösztön-
díjjal próbáljuk őket segíteni 
kicsit, hogy a tanulmányaikat 
el tudják végezni, ezzel kicsit 
támogatjuk a családjaikat is, 
és nagyon szeretnénk, hogy 
a megszerzett tudásukat itt, 
a városban hasznosítsák – 
hangsúlyozta.

Az idei felsőoktatási ösz-
töndíj-szerződések ünnepé-
lyes aláírásán négy hallgató 
vett részt, a többiek egyéb 
kötelezettségeik miatt másik 
időpontban vehetik át a ju-
talomról szóló hivatalos ok-
mányt. Az eseményt egy kö-
zös koccintás és egy kötetlen 
beszélgetés zárta, ahol a diá-
kok egyebek mellett maguk-
ról, tanulmányaikról, valamint 
terveikről meséltek.

Rácz-Szénási Réka

Idén hat egyetemista kapott 
felsőoktatási ösztöndíjat

Hatvan Város Önkormányzatának lapja



A szociális ágazat munka-
társainak tartott előadást az 
Energiaklub és az önkor-
mányzat.

A szociális jelzőrend-
szer résztvevői talál-
koztak egymással az 

Ady Endre Könyvtárban. A 
gyermekvédelmi program cél-
ja, hogy a családokban nevel-
kedő gyermekek biztonságos, 
és stabil környezetben nőhes-
senek föl. Mindezek érdeké-

ben a szociális jelzőrendszer 
igen kiterjedt kapcsolati háló-
val rendelkezik. A problémák 
hatékony megoldásának érde-
kében, az állami és az önkor-
mányzati intézmények között 
folyamatos a kommunikáció. 

A találkozón az Energia-
klub és az önkormányzat 
közös szervezésében egy 
környezettudatossággal kap-
csolatos workshoppon ve-
hettek részt a jelzőrendszer 
résztvevői – hangsúlyozta az 

Energiaklub projektmene-
dzsere. Olasz Krisztina el-
mondta, hogy mit jelent az 
energiaszegénység a háztar-
tások esetében. – Akik a be-
vételeik aránytalanul magas 
részét fordítják energiakölt-
ségekre, fűtésre, vagy áram-
szolgáltatásra, azok ener-
giaszegénységgel küzdenek 
– mondta. Olasz Krisztina 
hozzátette, hogy a hatékony 
segítségnyújtáshoz kiemelt 
jelentőséggel bír a szociális 

ágazatban dolgozók mun-
kája. – Fontos, hogy tudják, 
hogyan ismerhetik fel ezeket 
a problémákat. Ha energia-
szegénységgel találkoznak, 
akkor kiknek tudnak jelezni. 
Számítunk azokra a javasla-
taikra, észrevételeikre, ame-
lyekkel az önkormányzat 
munkáját tudják segíteni az 
energiaszegénység csökken-
tésének érdekében, hiszen ők 
azok, akik ismerik ezt a cél-
csoportot – részletezte.   

A hatvani önkormányzat 
egy országos szinten is kiemel-
kedő klímastratégiát készített, 
amelynek tartalma és céljai, a 
szakmai szervezetek számára 
is figyelemreméltóak – erre 
már Kondek Zsolt képviselő 
hívta fel a figyelmet. – Ezen 
célok megvalósítására folya-
matosan pályázunk. Most 
tavasszal sikerült elnyerni egy 
európai uniós finanszírozást, 
együtt az Energiaklubbal. A 
keretből szemléletformáló 

programokat tudunk meg-
valósítani. A pályázat célja 
a környezettudatosság, és az 
energiaszegénység megértése, 
és megoldása – hangsúlyozta.

Kondek Zsolt hozzátette, 
hogy a szociális ágazat dolgo-
zóinak tartott előadás után az 
általános iskolákba és az óvo-
dákba is ellátogatnak, hogy 
tájékoztassák őket az energia-
szegénységgel és a környezet-
tudatossággal kapcsolatban.

Szeniczey Csaba

Idén is karácsonyi hangulat 
várja majd a hatvaniakat a 
Kossuth téren. Az adventi 
vásár december másodikától 
nyílik meg, hatodikán pedig 
a mikulással is találkozhat-
nak a gyerekek.

Már hagyomány, 
hogy karácsony 
közeledtével a 

Kossuth tér is ünnepi díszbe 
öltözik. Így lesz ez idén is. Az 
adventi vásár december 2-án 
nyílik meg, ahol árusok gon-
doskodnak majd az ételekről, 
az italokról, valamint lesz bet-
lehemi jászol és körhinta is a 
kisebbeknek. December 6-án 
a Mikulással is találkozhatnak 
majd a gyerekek, valamint 
sztárfellépők is szórakoztatják 
majd a közönséget. - Ez azért 
fontos számunkra hatvaniak-
nak, mert a főtér egy találko-
zási pont, ahol méltóképpen 
szeretnénk megünnepelni a 
karácsonyt.  Úgy gondoljuk, 
hogy biztosítanunk kell egy 
olyan helyet, ahol a családok 
és a barátok találkozhatnak 

egymással, és minőségi időt 
tölthetnek el együtt az ünnep 
kapcsán is – fogalmazott Les-
tyán Balázs alpolgármester

Lestyán Balázs hozzátet-
te, az első adventi gyertya 
lángja december 3-án lobban 
majd fel. Az alpolgármester 
azt is elmondta, hogy a meg-

szokottól eltérően, az utolsó 
gyertyát 23-án, szombaton 
gyújtják majd meg, mivel idén 
a szenteste vasárnapra esik. 
Karácsonyi koncertek is vár-
ják majd a hatvaniakat, össze-
sen 6 alkalommal. – Az első 
koncert december 3-án lesz, 
a Református Templomban. 

Majd az utána következő va-
sárnap a Grassalkovich Ének-
együttes tart majd koncertet, 
a Szent Adalbert Templom-
ban. A harmadik alkalommal 
Szekeres Tamás gitárművész 
fog fellépni, az Evangélikus 
Templomban – részletezte 
Lestyán Balázs.

Az alpolgármester hozzá-
tette, hogy december 15-én a 
Polifónia Vegyeskar ad kon-
certet a Vadászati Múzeum 
dísztermében. December 23-
án, a Szirkék Énekegyüttes 
lép fel a DALI-ban. Tótpál 
Szilvia műsorát pedig decem-
ber 9-én láthatja a közönség, 

a Nagy Endre Rendezvényte-
remben.

A Kossuth tér adven-
ti színpadán pedig Peter 
Srámekkel, Kökény Attilával, 
Szabó Ádámmal, és Takács 
Nikolassal találkozhatnak a 
látogatók.   
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Workshop az energiaszegénységről Ünnepi programokkal 
készül a város adventre

Kilenc köbméter hulladékot gyűjtött össze 
a Pro Natura Mozgalom a külterületeken
Ismét megszervezte a Pro 
Natura Mozgalom az őszi 
nagytakarítást Hatvanban. 
Az akció során mintegy 9 
köbméter szemetet szedtek 
össze a résztvevők. Sokan 
döntöttek úgy, hogy segíte-
nek összegyűjteni hatvan-
ban az eldobált hulladékot, 
családosok, diákok, civil 
szervezetek, környezetba-
rát aktivisták is csatlakoz-
tak az összefogáshoz.

Őszi nagytakarítást 
szervezett a Pro 
Natura Mozgalom, 

ez már az ötödik év, hogy 
megrendezték a programot, 
melynek célja, hogy megtisz-
títsák Hatvant az eldobált 
hulladéktól. Most a Kisfa-
ludy utca és a Delelő utca 
környékét, a Vitéz kertsort, 
valamint a 21-es út M3-as 
autópálya melletti szakaszán 

tartották a szemétszedő ak-
ciót. Sokan csatlakoztak az 
összefogáshoz, az önkéntesek 
mellett, a hatvani lovasok, a 
horgászok, a Bajza, valamint 
az URKÁI tanulói is jelen 
voltak. Továbbá részt vett a 

Hatvani Városvédő Egyesü-
let, a Liszt Ferenc Vasutas 
Nyugdíjas Klub és a Vasutas 
Szakszervezeti Nyugdíjas 
Klub is. A munkában a köz-
terület-felügyelet és a pol-
gárőrség is segített.

Horváth Richárd polgár-
mester elmondta, büszke 
arra, hogy összetartó és egyre 
erősebb a környezetvédelmi 
közösség Hatvanban. – A 
városvezetés kiemelt figyel-
met fordít arra, hogy élhető, 

tiszta és rendezett környeze-
tet alakítson ki. Öröm látni, 
hogy a Pro Natura Mozga-
lom erősíti ezt a törekvést, 
hiszen rendszeresen ösztönzi 
az embereket az összefogásra 
a környezetünk védelme ér-
dekében – emelte ki.

Gulyás Gyuláné is fon-
tosnak tartotta, hogy megje-
lenjen a szemétszedő akción, 
mint mondta, szeretné, hogy 
mindenki óvja a Földet. – 
Csak közös erővel tehetünk 
a természet megőrzése érde-
kében, ezért szívesen csatla-
koztunk a nyugdíjasokkal a 
programhoz. Bízunk benne, 
hogy ösztönözni tudjuk az 
embereket, hogy ne szeme-
teljenek – részletezte.

Kádár Róbert, a Pro 
Natura Mozgalom egyik 
alapítója elmondta, egyre 
kevesebb hulladék jelenik 
meg a határban. – Azt ta-

pasztaljuk, hogy az elmúlt öt 
évben történt folyamatos el-
lenőrzéseknek köszönhetően 
csökken az illegális szemét-
lerakók száma – emelte ki. 
Az akció során kilenc köb-
méternyi szemét gyűlt össze, 
így az elmúlt évek alatt ösz-
szesen a kilencven köbméter 
hulladéktól mentesítették a 
várost.

A programot a Pro Natura 
Mozgalom az Európai Hul-
ladékcsökkentési Héthez 
csatlakozva szervezte. A 
hulladékgazdálkodással kap-
csolatos környezetvédelmi 
kampány céljai közé tartozik, 
hogy ráirányítsák a figyelmet 
az emberi túlfogyasztás mér-
tékére, valamint a fenntart-
ható jövő fontosságára.  A 
kezdeményezéshez a hatva-
ni kulturális intézmények is 
csatlakoztak.

Rimán Alexandra

Befejeződtek a töltésfej-
lesztési munkák Hatvan 
térségében és a város bel-
területén. A fejlesztés ma-
gában foglalja több mint 
3,5 kilométer töltésszakasz 
megerősítését és maga-
sítását, három – a térség 
felügyeletét ellátó – gát-
őrtelep felújítását és egy 
távjelzős vízmérce állomás 
rekonstrukcióját. A beru-
házás eredményeképpen 
Hatvanban és térségében 
az árvízi biztonság jelentő-
sen javult.

Lezárult a Zagyva 
menti árvízvédelmi 
fejlesztés Hatvan 

térségében és a város belte-
rületén. Az ezzel kapcsolatos 
munkálatokról, az árvízvé-
delmi fejlesztésről tartottak 
sajtótájékoztatót a Nagy 
Endre Rendezvényterem-
ben. Az eseményen Kun 
Margit, az Országos Vízügyi 
Főigazgatóság referense kö-
szöntötte a vendégeket. Ezt 
követően a Közép-Duna-
völgyi Vízügyi Igazgatóság 
osztályvezetője számolt be 
az árvízvédelmi beruházás-
ról. Papanek László elmond-
ta, a projekt során Hatvan-
ban a Zagyva bal partján az 
M3-as autópályától északra 
csaknem 1500 méter, a folyó 
és a Herédi-Bér-patak jobb 
partján pedig a 3-as főút 
és a patak felett lévő vasúti 
híd közötti szakaszon pedig 

mintegy 750 méter hosszban 
magasították a töltéseket. A 
hatvani szakaszon továbbá 
a töltéskorona kőszórásos 
stabilizálása is megtörtént, 
valamint kerékpáros barát 
sorompók kihelyezésével 
segítik megelőzni az ille-
gális gépjárműforgalmat a 
töltésen. Az osztályvezető 
hangsúlyozta, a beruházás-
sal nagymértékben javult a 
térség árvízi biztonsága és 
csökkent az ott élők árvízi 
kitettsége is. A munkálatok 
kicsivel több mint két évig 
tartottak.  – Az árvízvédel-
mi biztonság mindenkit 
megillet, tehát mindenkinek 
joga van ahhoz, hogy lehe-
tőség szerint minél kisebb 
kitettségben éljen, tehát a 
természeti elemekkel szem-
beni védelme rendelkezésre 

álljon, Hatvan pedig ebből 
a szempontból sokat nyert – 
mondta.

Az osztályvezető kitért 
arra is, hogy a Közép-Duna-
völgyi Vízügyi Igazgatóság 
feladata, hogy folyamatosan 
karbantartsák a folyó töltését 
és a medrét. Ezt évente rend-
szeresen elvégzik, egyebek 
mellett ennek is köszönhető, 
hogy árvíz az elmúlt években 
a nagy áradások ellenére so-
hasem következett be a terü-
leten, mert a védekezőknek 
mindig sikerült medrében 
tartaniuk a vízfolyást. – Ezt 
évente rendszeresen elvégez-
zük – nyilvánvalóan anyagi 
lehetőségeink függvényé-
ben – és nem csak a töltést 
kaszáljuk, de a medret is 
igyekszünk olyan állapotba 
hozni, amely a nagyvizek 

levezetését lehetővé teszi – 
részletezte.

A projekt során mindezek 
mellett Petőfibánya külterü-
letén is történt árvízvédelmi 
fejlesztés, például új zsilipet 
építettek a korábbi helyére, 
valamint ezen a szakaszon 
távjelzős vízmérceállomás is 
kiépült, amely képes az órás 
vízállás és vízhozam adatok 
továbbítására. Mindezeken 
túl Apc térségében 1,3 km-
es szakaszon történt töltés-
fejlesztés, valamint megépült 
egy új gátőrtelep, továbbá 
megújult a lőrinci és hat-
van-alsói őrtelep is, amely a 
szolgálatot ellátó őrök élet-
és munkakörülményeit ja-
vítja. A beruházás összesen 
csaknem 2 milliárd forintból 
valósult meg.

Rácz-Szénási Réka

A látni és látszani 2023 kampány munkatársaival Hatvan-
ban is lehetett találkozni, a Radnóti téren. Az arra járók egy 
balesetmegelőzéssel kapcsolatos kvízjátékon is részt vehet-
tek, majd különféle láthatósági eszközöket kaptak ajándékba 
a hatvani rendőröktől.

A Light Friday elneve-
zésű országos kam-
pányhoz csatlakozott 

a Hatvani Rendőrkapitányság 
Balesetmegelőzési Bizottsá-
ga is. Az őszi-téli időszakban 
korábban sötétedik, így ki-
emelten fontos, hogy a köz-
úti közlekedésben résztvevők 
megfeleljenek a látni és lát-
szani elvnek – hangsúlyozta 
Tomcsányi Andrea, a Hatvani 
Rendőrkapitányság őrnagya. 
– Bármilyen módon veszünk 
részt a közúti közlekedésben 
fontos, hogy lássunk és látha-
tóvá váljunk. Ezért lényeges, 
hogy a gépjárműveink eseté-
ben mindig győződjünk meg 
a világító berendezések mű-
ködéséről, és a kerékpárokon 
is ellenőrizzük ezeket az esz-

közöket. Használjunk látha-
tósági mellényeket, gyalogos-
ként pedig, ha már sötét van, 
használjunk fényvisszaverő 
mellényt, illetve karszalagokat 
– mondta.   

Tomcsányi Andrea hoz-
zátette, hogy az ajándékok 
mellett kvízkérdésekre is vá-
laszolhattak az érdeklődők, 
ezzel felelevenítve a bizton-
ságos közlekedés szabályait. A 
rendőr őrnagy azt is elmond-
ta, hogy az akció részeként, a 
hatóság munkatársai a közúti 
forgalmi ellenőrzések során is 
felhívják a sofőrök figyelmét 
a balesetmegelőzés fontossá-
gára. A Látni és látszani 2023 
elnevezésű kampány decem-
ber 3-ig tart.     

Szeniczey Csaba

Decemberig tart 
a Light Friday 
kampány 

Lezárult a Zagyva menti 
árvízvédelmi fejlesztés



Erdeink vadjait elevení-
tik meg azok az alkotások, 
amelyek anyagából kiállí-
tást nyílt a vadászati múze-
umban.

A tárlat különlegessége, 
hogy egyszerre há-
rom művésznő mun-

káit mutatja be, különböző 
stílusokban. Az eseményt, a 
KASZÓ Zrt. vezérigazgatója 
nyitotta meg. Galamb Gábor 
elmondta, hogy az állami er-
dőkezelő cég vezetőjeként 
fontosnak tarja a természet 
élővilágát bemutató művészek 
támogatását. Így, azoknak is 
lehetőségük nyílik a vadakat 
közelebbről látni, akik nem 
jutnak el az erdőbe. – Ha va-
lakinek nincs erre lehetősége, 
hogy oda eljusson, akkor ez 
egy remek alkalom, hogy lás-
sa az állatokat. A mai kiállítás 
három alkotója mind kiváló 
művész, akik úgy tudják át-
adni a nézőknek az erdő és a 
mező állatvilágát, ahogy az a 
természetben megtalálható – 
mondta.

Prihoda Judit, festő – és 
grafikusművész 12 éves ko-
rától kezdte el a professzi-
onális szabadkézi rajzot és 
festészetet tanulni. Egyetemi 
tanulmányai után megannyi 
kiállítása volt. A többi között 
Dél-Afrikában is járt már, 

tanulmányúton. Az alkotásai 
között karikatúrákat is szí-
vesen készít. – Valójában egy 
kicsit antropomorfizálom a 
szereplőket, tehát emberi tu-
lajdonságokkal is felruházom 
az állatokat. Például a szarvas-
bikáknál szkanderezés látható, 
ami egy kicsit elmossa a hatá-
rokat az állatok és az ember 
között. Azt mutatja be, ahogy 
időnként egymásnak feszül-
nek a férfiak. Ez viselkedés az 
emberekre is jellemző, és az 
állatvilágban is megtalálható 
-részletezte a művész.

Valaczkai Erzsébet festő – 
és grafikusművész, valamint 
biológia-rajzszakos tanár, 
aki maga is vadászik. Tizen-
hat éves korától fest. Ahogy 
mondja, a képeket akár egy 
fotó alapján is el lehet készí-
teni, azonban a hitelességhez 
elengedhetetlen a személyes 

tapasztalás. – Meggyőződé-
sem, hogy akkor lesz igazán 
egy alkotás életszerű, hogyha 

az embernek konkrét élmé-
nyei vannak. Például, ha ott 
van egy szarvas láb, amit meg 

tudok fogni és nézni közel-
ről, az egy igazi tapasztalás. 
Vagy akár a madár elhul-

lott tollát is a természetben 
kell megfigyelni. Kiülök egy 
vadászlesre, és lehet, hogy 
nem fogok semmit, de a va-
dakat ott viszonylag közelről 
tudom tanulmányozni. Na-
gyon fontos a természetben 
szerzett élmények hatása – 
hangsúlyozta.

Boros Andrea természet-
festő, felnőttként kezdett 
komolyabban foglalkozni 
az alkotással. Leginkább az 
úgynevezett vegyes techni-
kákat szereti alkalmazni a 
képei megformálása során. A 
művész elmondta, hogy kez-
detben külső szemszögből 
mutatta be az állatokat, azon-
ban nemrég változtatott a né-
zőpontján. – Ma már inkább 
belebújok az állatok bőrébe, 
és a vad szemszögéből próbá-
lom megmutatni ezt a világot. 
Nem a fotós, a vadász, vagy az 
erdőben sétáló nézőpontjából, 
hanem úgy, mintha én lennék 
maga a vad. Ez egy új látás-
mód, ami két éve alakult ki 
bennem. Ezt szeretném még 
továbbfejleszteni – mondta.  

A Vadvilág Női Szemmel 
című kiállítás, december 10-ig 
tekinthető meg, a Széchenyi 
Zsigmond Kárpát-medencei 
Magyar Vadászati Múzeum-
ban, az intézmény nyitvatar-
tási idejében.  

Szeniczey Csaba

Előadásokkal és szaba-
don látogatható bemutató 
órákkal készültek az isko-
la munkatársai és diákjai. 
Már az esemény első napján 
csaknem háromszáz vendég 
érkezett az oktatási intéz-
ménybe.

Vendégdiákokkal és 
szüleikkel telt meg a 
Bajza József Gimná-

zium. A látogatók Hatvanból 
és a környező településekről 
érkeztek az iskola nyíltnap-
jára. Az oktatási intézmény 
munkatársaival és tanulóival 
először az épület bejáratánál 
találkozhattak a gyerekek és 
kísérőik. Gergics Míra – a tár-
saival együtt – az eseményhez 
kapcsolódó információkkal 
segítette az érkező vendége-
ket. – Az a feladatunk, hogy 
fogadjuk a vendégeket. Illetve 
segítünk nekik tájékozódni, 
hogy melyik terem, merre ta-
lálható és, hogy hol, milyen 
óra zajlik – mondta a diák.

A látogatóknak lehetősé-
gük volt betekintést nyerni a 
tanítás folyamatába. Balázsné 

Dobák Angelika matemati-
ka-fizika szakos tanár órájára 
is nagy volt az érdeklődés. – 
Most éppen egy nyolcadikos 
matematika órán vehettek 
részt a vendégek. A szülők 
és a diákok részesei voltak a 
tanításnak, ahol közösen old-
hattak meg a szöveges felada-
tokat, egyenleteket. Aktívak 
voltak, szemben a nyolcadikos 
tanulókkal, akik magukhoz 
képest visszafogottak voltak 
az órán – részletezte.

Az intézmény vezetősé-
ge úgy szervezte meg az idei 
nyílt napot, hogy az a szülők 
és a tanulók igényeinek meg-

feleljen – mondta az iskola 
igazgatója. Deák Andrea hoz-
zátette, hogy a látogatók elő-
ször egy tájékozató előadáson 
vehettek részt a tornaterem-
ben, és a galériában. Mind-
ezek után pedig az osztályter-
mekben várták a vendégeket. 
– A második, a harmadik, és a 
negyedik órában, a tetszésük-
nek megfelelően, nyílt órákat 
látogathatnak a gyerekek és a 
szüleik. Az ötödik órában is-
mét a galériában és a tornate-
remben, a diákönkormányzat 
tart nekik előadást, elsősorban 
a diákéletről, a programok-
ról, és a sporteseményekről – 
mondta.

Deák Andrea hangsúlyozta, 
hogy aki felvételizni szeretne 
a gimnáziumba, annak szóbeli 
megmérettetésen is részt kell 
vennie. Az eredményes felké-
szüléshez az iskola segítséget 
nyújt. Az igazgató közölte: 
a kétnapos eseményre nagy 
volt az érdeklődés, már az első 
napon csaknem 300 látogató 
érkezett az oktatási intéz-
ménybe.

Szeniczey Csaba

Vadvilág női szemmel – kiállítás 
nyílt a vadászati múzeumban  

Nyílt napot tartottak a Bajzában

Ismét megtartották a Süte-
mények Napja elnevezésű 
programot a Daliban. Az 
eseményt már harmadik al-
kalommal rendezték meg, 
ahol a klasszikus édessé-
gek mellett újdonságokkal 
is készültek a résztvevők. A 
programra több mint húszan 
jelentkeztek, mindenki meg-
osztotta egymással a receptet, 
végül a süteményeket együtt 
fogyasztották el a vendégek.

Újra összegyűltek Hat-
van édességkedvelői 
a Daliban, hogy kö-

zösen ünnepeljenek a Sü-
temények napja elnevezésű 
programon. A már hagyomá-
nyosnak mondható rendezvé-
nyen a klasszikus ízek mellett 
izgalmas újdonságokkal is 

készültek a résztvevők, akiket 
Horváth Richárd polgármes-
ter köszöntött.  

A baráti hangulatú meg-
mérettetésre több mint húsz 
lelkes süteménykedvelő je-
lentkezett. A zserbó, rákóczi 
túrós, a boldogi rózsafánk és a 

sós finomságok mind megta-
lálhatóak voltak a kínálatban. 
A sütemények elkészítésének 
módját minden résztvevő 
saját maga mondta el a ven-
dégeknek. Volt, aki a finom-
ságok elkészítésének fázisait, 
a pontos alapanyagokat és 

azok mennyiségeit is szívesen 
megosztotta az érdeklődők-
kel. Szabó Istvánné már nem 
először sütött édességet erre a 
rendezvényre, most mézeska-
láccsal készült a programra. – 
Ezzel igazából már készülök 
a karácsonyra, a mézeskalács 

sütése után folytatom a mé-
zeskalács házikóval. Nagyon 
egyszerű receptet használok, 
a jó tészta titka a pihentetés, 
emiatt lesz olyan puha a süte-
mény – részletezte.

A Liszt Ferenc Vasutas 
Nyugdíjas Klub tagjai sós és 
édes finomságot is hoztak ma-
gukkal egy-egy foglalkozásra 
a Daliba. Így született meg 
az ötlet, hogy rendezzenek 
egy napot, ami az édességek-
ről szól – erről már a VOKE 
Liszt Ferenc Művelődési Ház 
intézményvezetője beszélt. 
Tompa Z. Mihály elmondta, 
az a céljuk, hogy a klasszikus, 
nagymamák által készített ha-
gyományos édességek felele-
venedjenek, de helyet kaphas-
sanak az új, izgalmas ízvilágú 
desszertek is. – A hatvani Da-

linak két országos unikuma 
van, az egyik a Férfinapi Ope-
rett Gála, a másik pedig a Sü-
temények Napja, tudtommal 
ez egyetlen egy művelődési 
házban sincs az országban, 
és erre büszkék is vagyunk! 
Ugye már ez a 3. alkalom, az 
azt megelőző években is a 
klub foglalkozásaira mindig 
finom süteményeket hoztak a 
nyugdíjasok, és mindig meg-
kínáltak, és akkor merült fel 
az ötlet, hogy csináljuk meg a 
Sütemények Napját, ahol ki-
csit beszélhetnek is ezekről a 
süteményekről – mondta.

A rendezvényen végül 
megosztották egymással a 
recepteket a résztvevők, majd 
az ínycsiklandó desszerteket 
együtt fogyasztották el.

Rácz-Szénási Réka

Mézeskalácsok, zserbók és krémesek a Daliban
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Továbbtanulóknak 
mutatkozott be a DISZI
Nyílt napot tartottak a 
Damjanich János iskolá-
ban. Ismertették a diákok-
kal, milyen képzési formák 
vannak az intézményben, és 
interaktív formában mutat-
ták be nekik az ott tanulha-
tó szakmákat. Az esemény 
lehetőséget kínált azoknak, 
akik bizonytalanok a pálya-
választással kapcsolatban, 
és azoknak is, akiknek már 
konkrét tervük van a jövőre 
nézve.

Nyílt napot tartottak 
a Damjanich János 
Technikum, Szak-

képző Iskola és Kollégium-
ban. A továbbtanulók meg-
ismerkedhettek az oktatási 
intézmény 15 szakmájával, 
amelyeket elsajátíthatnak 
középiskolai éveik alatt. 
Széles Gergely Domony-
ból érkezett. Elmondta, 
hogy több képzés érdekli a 
DISZI-ben, a későbbiekben 
saját vállalkozást szeretne 
majd indítani. Az esemé-

nyen a továbbtanulóknak in-
teraktív formában mutatták 
be a szakmákat, így például 
megtudhatták a fiatalok azt 
is hogyan épül fel egy cirkó 
szerkezete. Míg a mechatro-
nikai teremben lézervágással, 
robotok programozásával, 
3D modellezéssel és nyom-
tatással foglalkoztak.

Az iskolában kiemelt fi-
gyelmet fordítanak arra, 
hogy a diákok a nyílt na-
pok alkalmával minél job-
ban megismerkedhessenek a 
légkörrel, valamint az intéz-

mény képzési formáival. Így 
lehetőséget biztosítva, hogy 
a későbbiekben érdeklődési 
körüknek megfelelően tudja-
nak majd szakmát választani 
– mondta Vincze Dániel, a 
Damjanich János Techni-
kum, Szakképző Iskola és 
Kollégium igazgatója. –  A 
DISZI-be azért érdemes 
jelentkezni, mert nagyon 
széles a képzési kínálatunk. 
Mindezek mellett mind az 
elméleti, mind pedig a gya-
korlati oktatást tekintve jól 
felkészült tanárok oktatják 
a tanulókat. Nagyon fontos, 
hogy a szakképzésben is 
lehet érettségi vizsgát ten-
ni technikumi képzésen. A 
szakmai vizsga pedig a tech-
nikumi képzés végén emelt 
szintű érettségi vizsgának 
minősül, tehát többletpontot 
kaphat érte a tanuló. A fel-
sőoktatási tanulmányokra is 
bátorítjuk a tanulókat, örü-
lünk, ha képezik magukat – 
részletezte.

Varga Dorottya

Több százan voltak kíván-
csiak a Széchenyi István Ró-
mai Katolikus Technikum és 
Gimnázium nyílt napjára. 
A gazdálkodás és menedzs-
ment, valamint az informa-
tika és távközlés ágazatok 
mellett az egészségügyi 
szakok után is sokan érdek-
lődtek. Azok is megtalálták 
a számításaikat, akik gim-
náziumi képzésen szeretnék 
folytatni a tanulmányaikat. 
A nyolcadikos diákok bemu-
tató órákon is részt vehettek, 
így még teljesebb képet kap-
tak arról, hogyan működik 
az iskola oktatási rendszere.

Nem csak Hatvanból, 
a környékbeli telepü-
lések általános isko-

láiból is érkeztek nyolcadikos 
tanulók a Széchenyi István 
Római Katolikus Technikum 
és Gimnázium nyílt napjá-
ra. A nyílt napon bemutató 
órákat tartottak, ahol a pá-
lyaválasztás előtt álló tanulók 
megismerkedhettek az iskola 
képzési lehetőségeivel. 

Az egészségügyi ágazat 
iránt érdeklődők részt vehet-
tek egyebek mellett általános 
ápolástan és gondozástan 
gyakorlaton, valamint az em-
beri test működéséről is töb-
bet megtudhattak. A diákok 
között volt, aki már tudja, 
hogy mivel szeretne foglal-
kozni. Szabó Liliána például 
az egészségügyben helyez-
kedne el. Szerinte a Széche-
nyi jó lehetőséget kínál, hogy 
elsajátítsa a szakmát. – Szá-
momra több dolog is pozitív, 

kedvesek a tanárok, az intéz-
mény jól felszerelt, a diákok 
pedig nagyon segítőkészek. 
Több kérdésemre is szívesen 
válaszoltak, és azt az üzenetet 
közvetítik, hogy másokon se-
gíteni jó dolog, és megéri itt 
tanulni – mondta.

A gazdálkodás és menedzs-
ment, valamint informatika 
és távközlés ágazatok óráin 
is nagy volt az érdeklődés. 
Utóbbi előadásain a tanulók 
a szakmai alapok mellett a 
programozással is megismer-
kedhettek. – Az informatika 
mindenhol jelen van, ha meg-
nézzük, akkor már a kalauzok 
is vonalkódolvasóval érvé-
nyesítik a jegyeinket utazás 
során. Magyarországon nagy 
hiány van informatikusokból, 
csaknem 44 ezer betöltetlen 
állás van. Most sokan érdek-
lődnek nálunk az informatika 
iránt. Olyan képzést próbá-
lunk nekik nyújtani, amit a 
későbbiekben is jól tudnak 
majd hasznosítani – részletez-
te Földes Rita, az intézmény 
informatika szakoktatója.

Az oktatási intézmény 
képzései iránt egyre nagyobb 
az érdeklődés – ezt már az 
intézmény igazgatója mond-
ta. Fehér Józsefné hozzátet-
te, hogy az iskola hat kép-
zést indít majd a következő 
tanévben. – A gazdálkodás 
és menedzsment ágazaton 
pénzügyi és számviteli ügy-
intéző, valamint vállalkozási 
ügyviteli ügyintéző, míg in-
formatika és távközlési ága-
zaton informatikai rendszer- 
és alkalmazásüzemeltető 
képzést biztosítunk. Egész-
ségügyből pedig van a csecse-
mő- és gyermekápoló, illetve 
az egészségügyi asszisztens, 
mindezek mellett a gimná-
ziumi osztályt is elindítjuk – 
foglalta össze. Fehér Józsefné 
hangsúlyozta, hogy az intéz-
mény célja, hogy olyan nap-
rakész elméleti és gyakorlati 
tudást biztosítson a tanulók-
nak, amivel jól tudnak majd 
érvényesülni a felsőoktatási 
intézményekben és a munka-
erőpiacon egyaránt.

Varga Dorottya

Nyolcadikosok ismerkedtek 
a Széchenyivel
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Ahogy Laska Bence fogal-
maz, sport nélkül el sem 
tudja képzelni az életét, 

olyan természetes ez neki, mint a 
levegővétel. Mint mondja beleszü-
letett ebbe a világba, testnevelő ta-
nár édesanyja, és a Hatvani Thaibox 
Klub másodedzőjeként tevékeny-
kedő édesapja mindig bíztatta az 
aktív életmódra. Hároméves kora 
óta több mozgásformát kipróbált, 
úszott, focizott, teniszezett és síelt 
is, azonban a küzdősport az, ami 
igazán belopta magát a szívébe. 
Mindössze hétéves volt, amikor 
édesapjával kempo edzésekre kez-
dett járni. Igen korán komolyra 
fordult tevékenysége, ugyanis nem 
sokkal később már versenyeken 
vett részt Kardos Ignác tanítvá-
nyaként. Időközben csatlakozott 
a Hatvani Thaibox Klubhoz, ahol 
hamar kiderült, hogy tehetsé-
ges. – Első komoly megmérette-
tésemre szorgalmasan készültem 
edzőmmel, Hatvani Ferenccel. 
Tizenkétévesen, a Horvátország-
ban megrendezett világbajnoksá-
gon a kategóriámban aranyérmet 
nyertem, az egy teljesen új érzés 
volt – eleveníti fel. Ezt követően 
sorra jöttek a nemzetközi sikerek.

Harcművészeti stílusa hamar ki-
alakult, a K1 szabályrendszere sze-
rint szokott ringbe szállni. Laska 
Bence hangsúlyozza, hogy ennek 

van a legszigorúbb és legösszetet-
tebb pontozási rendszere. Tizen-
hat évesen fejlődése érdekében, és 
azért, hogy felnőtt korcsoportban 
is helyt tudjon állni, csatlakozott a 
budapesti Re-Gym Thaibox Klub-
hoz, ahol Rehák György, több-
szörös magyar bajnok vette párt-
fogásába. Iskola mellett, időt nem 
sajnálva járt a fővárosi edzésekre. 
– Rengeteg munka van egy-egy 
versenyfelkészülésben, heti 12-14 
edzést mellett tudatos jelenlétet is 
igényel. Ha a ringben vagyok, és 
nem nyerek, az elsősorban fizika-
ilag fáj – foglalja össze átsuhanó 
mosollyal az arcán. A befektetett 
energia hamar megtérült, Laska 
Bence sorra harcolta ki nyakába 
az érmeket, derekára az öveket. A 
teljesség igénye nélkül: a horvát-
országi Európa-kupán 2017-ben 
aranyérmet szerzett, egy évvel ké-
sőbb az olaszországi világbajnoksá-
gon a magyar válogatott színeiben 
bronzérmes lett. – Erre az ered-
ményemre vagyok a legbüszkébb, 
nagyon sokan indultak a súlycso-
portomban, és olyan sportolókkal 
küzdöttem, akik a világ legjobbjai 
közé tartoznak. Hatalmas dolog-
nak érzem, hogy sikerült elérnem 
azt a szintet, hogy egy ringben mér-
kőzhettem velük, és még felülkere-
kedni is sikerült rajtuk – részletezi. 
Tavaly a budapesti világkupán a 

dobogó harmadik fokára állhatott, 
míg a szerb kupán ezüstéremmel 
gyarapította gyűjteményét. Mind-
ezek mellett a tavaly megrende-
zett Európai Egyetemi Játékokon 
az Óbudai Egyetemet képviselve 
Lengyelországból aranyéremmel 
tért haza. A Harcosok Éjszakája 
rendszeres győztes szereplője Las-
ka Bence, mindig izgatott, amikor 
a hatvani közönségnek mutathatja 
meg fejlődését.

Eredményei nem maradtak 
visszhang nélkül, tavaly az egyete-
mének rektora eredményeiért elis-
merésben részesítette, neki ítélték 
Az év Heves megyei sportolója 
címet, nemrég pedig átvehette a 
Hatvan város sportjáért járó dísz-
oklevelet. – Nagyon hálás vagyok 
a szüleimnek és húgomnak tá-
mogatásukért. Luca a legnagyobb 
szurkolóm, igyekszek jó példa len-

ni számára, jövőre indul majd első 
kick-box versenyén. Köszönettel 
tartozom még edzőimnek, Rehák 
Györgynek, Németh Szabolcsnak 
és Hatvani Ferencnek a hosszú 
éveken át tartó felkészítésért, és 
természetesen a csapattársaim-
nak. A ringbe ugyan egyedül kell 
kiállnom, azonban sokak munkája 
áll mögöttem – foglalja össze. Ki-
emeli, hogy rengeteget köszönhet 
a sportnak, tiszteletre, alázatra, 
önfegyelemre, testének és lelkének 
megbecsülésére tanította és tanítja 
a mai napig.

Laska Bence a Bajza József 
Gimnázium biológia-kémia sza-
kos tanulójaként sokáig sportor-
vosi hivatásra készült, azonban 
végül az Óbudai Egyetem gazda-
ságinformatikus képzésén folytatta 
tanulmányait. Most végzős hall-
gatója az oktatási intézménynek, 

a napokban adta be jelentkezését 
a marketing mesterképzési szakra. 
Mindezek mellett a családi vállal-
kozásban tevékenykedik aktívan, és 
saját médiaügynökségét építi. Ma-
gánéletében is ugyanolyan elszánt, 
mint a ringben szokott lenni. – A 
jövőm megalapozásán dolgozok, 
vannak céljaim, amiket harminc-
éves koromig szeretnék megvaló-
sítani. Ezek közé tartozik az, hogy 
a megélhetésem ne legyen helyhez 
kötve, valamint az anyagi biztonság 
megteremtése majdani családom 
részére – hangsúlyozza hozzátéve, 
hogy nem szeretne másnak dol-
gozni, saját útját akarja járni. Ki-
emeli, végtelenül hálás barátnőjé-
nek, Chiara mindenben támogatja 
őt, és víziójára közös célként tekint. 
Már csaknem egy éve együtt élnek 
a fővárosban. 

Laska Bence azt mondja, nem 
fordul elő, hogy nincs megvalósí-
tásra váró feladata, néha azonban 
belátja, hogy pihenésre van szüksé-
ge. Olyankor szívesen sétálnak, fe-
deznek fel új éttermeket vagy épp 
utaznak. Nemcsak munkaeszköze 
a fényképezőgép, szabadidejében 
is szeret fotózni, kreatív önkifeje-
zési módnak tartja. Fontos számá-
ra az önfejlesztést, pszichológiai és 
üzleti könyveket szokott olvasni. 
Produktivitása növelése és a haté-
kony időmenedzsment elsajátítása 
érdekében pedig ebben a témában 
hallgat podcastokat. Továbbra is 
mindennapjainak része a sportolás, 
úgy véli, annyira identitása része, 
hogy anélkül nem is lenne önmaga.

Varga Dorottya

Laska Bence: mindent megteszek 
azért, hogy megvalósítsam a céljaim
Hatvanban valószínűleg sokan ismerik Laska Bence nevét. A kick-box vi-
lágbajnok fiatal kora ellenére számos ország ringjét meghódította már. Több 
rangos elismerésben részesült az évek alatt, nemrég átvehette a Hatvan város 
sportjáért járó díszoklevelet is. A céltudatos, fiatal sportoló mostanában élete 
megalapozásra fókuszál, ennek ellenére mindennapjai része az edzés.

Változatos mozgásformákat 
próbálhattak ki az érdeklő-
dők a sportcsarnokban. A 
Mozgás Éjszakája elneve-
zésű eseményhez délutántól 
egészen éjfélig csatlakoz-
hattak a sportolni vágyók a 
létesítmény két helyszínén. 
A többi közt zumba, aero-
bic, spinning, kangoo és Ru-
bint Réka alakreform edzése 
mellett olyan táncbemuta-
tók is voltak, mint a senior 
örömtánc, akrobatikus rock 
and roll és hip-hop.

Gyerekekkel telt meg 
a sportcsarnok szín-
pada, a Fortuna TSE 

tagjainak akrobatikus rock and 
roll bemutatójával vette kez-
detét a Mozgás Éjszakája. Az 
este során az érdeklődők több-
féle mozgásformát próbálhat-
tak ki. A program célja azt volt, 
hogy az egészséges életmódot 
népszerűsítsék. – Igyekez-
tünk egy olyan rendezvényt 
megszervezni és lebonyolíta-
ni, amivel minden korosztályt 
meg tudunk szólítani, min-
denkinek tudunk sportolási le-
hetőséget nyújtani. Azok, akik 
elsősorban nem az edzések mi-
att érkeztek, ők is találhattak 
maguknak elfoglaltságot, pél-
dául táncbemutatókat, táncok-
tatást – foglalta össze Krémer 
Dániel, a Hatvani Média és 
Rendezvényszervező Nonpro-
fit Kft. ügyvezetője.

A színpadon sorra érték 
egymást a programok, az 
érdeklődők kipróbálhatták 
például a latin tánclépéseket 
tartalmazó fitnesz programot, 
a zumbát, valamint az aerobi-
cot, world jumpingot, dina-
mikus strechinget és kangoot 
is. Rubint Réka alakreform 
edzésére pedig több százan 
gyűltek össze. A fitneszedző 
elmondta, szívesen jön Hat-
vanba, mindig nagyon kitartó 
és lelkes közönség fogadja. 
Kifejtette, hogy a sport egy-
aránt jó hatással van a testre 
és a lélekre. – Azt szoktam 
mondani azoknak, akik azt 
gondolják magukról, hogy 

nekik ez nem sikerül, hogy 
mindenkinek megy. Meg kell 
találni azt a sportot, edzőt, 
impulzust, ami megadja a 
kezdőlépéseket. Amikor ezt 
megtalálja valaki, abban a pil-
lanatban kinyílik előtte egy új, 
csodálatos világ – részletezte.

Pomaházi Alexandra a 
nővérével érkezett a sport-
csarnokba, elsősorban az 
alakreform érdekelte őket, 
végül más mozgásformát is 
kipróbáltak. – Most voltunk 
először spinningen, igazán 
feltöltő volt. Rubint Réka 
edzésének végére már reme-
gett a combunk, utána vet-
tünk részt a biciklizésen. Úgy 

gondoltam, hogy ez jó kis le-
vezetés lesz, de a végére kel-
lemesen elfáradtam. Nagyon 
tetszett, szerintem fogok még 
ilyen szuper edzésekre járni – 
fejtette ki.

Több sportegyesület és klub 
képviselte magát az esemé-
nyen, így például a Pulzus SE, 
a Dance Square SE és a No 
Comment Tánciskola. A Hat-
vani Taewon-do Klub tagjai is 
kitelepültek, akik bemutatót 
tartottak. – Önvédelemmel és 
egy kis küzdelemmel készül-
tünk, valamint hoztunk paj-
zsot és pontkesztyűt, ezeket 
lehetett kipróbálni nálunk. 
Remélem csináltunk egy kis 

kedvet az érdeklődőknek, és 
ellátogatnak majd az edzése-
inkre is – mondta Dudás At-
tila, a klub vezetője.

A kisebbek különböző 
ügyességi feladatokon ve-
hettek részt, egyebek mellett 
hopp-hopp pályán, célba do-
báson, helyből távolugráson, 
kapura rúgáson és falmászá-
son bizonyíthattak. Ezeken 
az állomásokon pecséteket 
gyűjthettek, amit aztán aján-
dékokra lehetett beváltani. 
Hidvégi Angéla rendszeresen 
mozog, egy éve pedig szer-
tornázik is. Azt mondta, hogy 
aktívan részt vett a játékok-
ban, kilenc pecsétet szerzett. 

– Zsámolyokon kellett ug-
rálni, az nagyon jó volt, ilyet 
szoktunk az edzésen is csinál-
ni. Voltak még a földre tett 
karikák, amikbe pedig páros 
lábbal kellett beleugrani. A 
reflexjáték és a mászófal na-
gyon tetszett, azokat többször 
is kipróbáltam – tette hozzá.

A létesítmény előtérben 
dartstáblánál, és a felállított 
pingpong- és csocsóasztalnál 
folyamatosan lehetett játsza-
ni. Ambrus Miklós a fiával ér-
kezett az eseményre. Otthon 
napi szinten pingpongoznak, 
itt is ez a lehetőség tetszett 
nekik a legjobban. Az a cél-
juk, hogy a mozgástechniká-
jukat fejlesszék. – Még általá-
nos iskolában szerettem meg 
ezt a sportot, aztán negyven 
évig nem gyakoroltam. Idén 
tavasszal volt egy amatőr ver-
seny, amit a fiam megnyert, 
akkor láttuk, hogy érdemes 
folytatni. Most már verseny-
szerűen pingpongozunk – fej-
tette ki Ambrus Miklós.

A VIP teremben olyan tán-
cokkal lehetett megismerked-
ni, mint a senior örömtánc, 
akrobatikus rock and roll, tár-
sastánc és a hip-hop, illetve a 
salsa alaplépéseit is el lehetett 
sajátítani. A Mozgás Éjsza-
kája népszerű volt a látogató 
körében, csaknem hétszázan 
húztak sportcipőt az ese-
ményre.

Varga Dorottya

Több százan húztak sportcipőt 
a Mozgás Éjszakáján

Jelmezekben sportoltak Hatvan utcáin
A FUT60 Sportegyesület ismét közösségi sportolást szer-
vezett a városban. A program résztvevői a zagyva-ligeti fu-
tópályáról indultak útnak, majd jelmezekben futottak vé-
gig Hatvan utcáin. A célban pedig teával és zsíros kenyérrel 
várták a résztvevőket.

Halloween futást tar-
tottak a városban, 
a hagyományok 

szerint ilyenkor a résztvevők 
mindig félelmetes jelme-
zekben sportolnak. A Fut60 
csapatához idén is bárki 
csatlakozhatott, a résztvevők 
a Zagyva-ligetben egy be-
melegítéssel kezdtek, majd 
útnak is indultak. Czmorek 
Piroska futónagykövet el-
mondta, hogy ez a program 
minden évben a kikapcso-

lódásról, valamint a mozgás 
népszerűsítéséről szól.

Az esemény résztvevői 
átfutottak a kastély kertjén 
és a városháza elé érkeztek, 
ahol egy csoportképet is ké-
szítettek. Az útvonal szerint 
ezt követően Újhatvan felé 
vették az irányt, onnan pedig 
visszafordultak és a belváros-
ban zárták a tematikus futást. 
A rendezvényhez most is fel-
nőttek és gyerekek egyaránt 
csatlakoztak.

Rimán Alexandra
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Aranyérmet szerzett Oláh Zoltán a kempo világbajnoksá-
gon, felnőtt kategóriában, a -71 kilogrammosok súlycso-
portjában Franciaországban.

Franciaországban ren-
dezték meg a Kempo 
Világbajnokságot, me-

lyen Oláh Zoltán, a Kokó 
Fight Club versenyzője meg-
védte címét, és ismét aranyér-
met szerzett felnőtt kategó-
riában, a -71 kilogrammosok 
súlycsoportjában. A fiatal 
hatvani sportoló már több 
versenyen is remekelt, a juni-
orok közt az Európa és a vi-
lágbajnokságon is aranyérmet 
szerzett, most pedig másod-

szor sikerült felnőtt kategóri-
ában a dobogó legfelső fokára 
állnia. Zoltán elmondta, hogy 
a franciaországi versenyre 
több nemzetiség is érkezett 
például portugálok, mongo-
lok kazahok, valamint belgák 
is, és velük mérte össze tudá-
sát a nagyjából 40 fős magyar 
delegáció. – A kategóriámban 
főként franciák voltak, a mér-
kőzéseken az egyik kopogta-
tásos győzelem volt, a másik-
nál az ellenfelem visszalépett, 

tehát így két győzelemmel 
kerültem fel a dobogó legfel-
ső fokára – részletezte.

A kétszeres kempo világ-
bajnok hangsúlyozta, ez a 
verseny volt az első olyan ál-
lomás az életében, ahol két 
kategóriában is indult. Mint 
mondta, a másik kategóriá-
ban lévő mérkőzésre komp-
likációk miatt nem tudott 
bemelegíteni, így a francia 
ellenfelének sikerült ponto-
zással győzni, de ez motiválja 
őt arra, hogy jövőre elhozza 
mind a két számban az arany-
érmet.

hatvanihirlap.hu

Megvédte címét Oláh Zoltán, ismét 
világbajnok a hatvani sportoló

Dudás Attila tanítványai 
az elmúlt időszakban több 
versenyen is remekeltek.

Éremesővel tértek haza 
a hatvani taekwon-
do harcosok, a Zen 

Power TKD Klub, budapesti 
versenyéről. Második alka-
lommal szervezték meg a 
Kids Hatpróba Gyerekverse-
nyét, a Szent Gellért Sport-
csarnokban. Öt általános 
iskolás diák vett részt a ran-
gos megmérettetésen, ahol 
elméleti és gyakorlati felada-
tokat is teljesíteniük kellett 
a hatvani sportolókat. Du-
dás Attila és Kolos Ferenc 
taekwon-do mesterek ké-
szítették fel a versenyzőket, 
aminek az eredményeként 
aranyérmet nyert: Szomba-
ti Barnabás, Molnár Bene-
dek, Schillinger Marcell, és 
Gyöngyösi Levente. Molnár 
Jázmin pedig egy ezüstérem 
megszerzésével bizonyította 
a rátermettségét.

Idén is megrendezték Mo-
noron az Eagles Kupát Szalai 
Gábor (VI.dan) és Békássy 
Csaba (VI.dan) szervezésé-
ben. Az eseményen 6 ország, 
45 klub 410 versenyzője vett 
részt. A kétnaposra tervezett 
verseny első napján a gyerek 
– serdülő korcsoportok mér-
kőzéseit tartották meg. A 
Hatvani Taekwon-do Klub 
4 versenyzővel indult ezen 
a napon. Rigó Dorka nagy 
küzdelmek árán a dobogó 
második fokára állhatott. 
Gyöngyösi Levente számos 
ellenfelén túljutva formagya-
korlatban bronzérmet nyert, 
majd küzdelemben – kihoz-
va magából a maximumot – 
szintén a dobogó harmadik 
fokára állhatott. Szombati 
Barnabás épp, hogy lecsú-
szott a dobogóról, Antal Do-
minik pedig a 5. helyen vég-

zett. Vasárnap az ifi és felnőtt 
korosztály került sorra. Ezen 
a napon 6 hatvani versenyző 
indult: Varga Bíborka – Gaz-
dag Gergő – Angeli Áron – 
Petró Zoltán – Bali Bálint ifi 
kategóriában mérkőzött, és 
mind formában, mind küz-
delemben az 5-7. helyeken 
végeztek. A klub egyetlen 
felnőtt versenyzője Molnár 
Márk egy versenyző búcsúz-
tatása után a tavalyi győz-
test (kick-boksz) leiskolázva 
szerezte meg az aranyérmet 
küzdelemben. A versenyzők 
mögött ezúttal Tóth Tamás 

ült, míg a klub vezetője (Du-
dás Attila VI.dan) mindkét 
napon vezetőbírói beosztás-
ban volt. Az érmek átadásá-
ban Harmat László (IX.dan) 
a Magyar ITF Taekwon-do 
alapítója, Poós Péter (VII.
dan) országos főinstruktor és 
Fülpesi Tibor (VII.dan) alel-
nök vettek részt.

A Szerbia Openen is re-
mekeltek a versenyzők. Az 
újvidéki sportcsarnokban 
14 ország, 41 klub, 400 ver-
senyzője sorakozott fel az 
ünnepélyes megnyitóhoz. A 
szerb himnusz elhangzása 

után formagyakorlat ver-
senyszámmal kezdődött a 
nap. A Hatvani TKD Klub 
három versenyzővel neve-
zett. Angeli Áron először 
indult ilyen rangos verse-
nyen formában, és a dobogó 
harmadik fokára állhatott. 
Petró Zoltánt – jó felkészü-
lésének köszönhetően – csak 
a döntőben tudták legyőzni: 
forma ezüstérmet szerzett. 
Küzdelemben a negyeddön-
tőben a sokkal technikásabb 
görög – mester – ellenfele 
búcsúztatta, de így is bronz-
érmét nyert. Antal Dominik 
két küzdelmi versenykate-
góriában is (-55 kg és -50 
kg ) indult, mindkét kate-
góriában remekül küzdve 
több ellenfelét is búcsúztatva 
került a dobogóra. Mindkét 
súlycsoportban bronzérmét 
szerzett. A végeredmény egy 
ezüst és négy bronzérem a 
három versenyzőtől, ami 
ezen a rangos versenyen na-
gyon jó teljesítmény. 

Dudás Attila

Legutóbb Belgiumban mutatták be tudásukat a Pulzus SE 
tagjai. Teréki Beáta, a csapatok edzője kiemelte, hogy fan-
tasztikus hangulat és magas színvonalú gyakorlatok jelle-
mezték a 3 napos viadalt.

A belgiumi Gent város 
adott otthont októ-
ber 26. és 28. között 

a FISAF Aerobik és Fitness 
csapatok Világbajnokságának. 
Az eseményen 10 nemzet 
közel 600 versenyzője mu-
tatta be tudását a sportág idei 
legrangosabb versenyén a Ke-
let-Flandria tartomány fővá-
rosában. Az erős nemzetközi 
mezőnyben hazánkat 35 ver-
senyző és 8 edző képviselte, 
ebből Hatvant 17 versenyző 
és Teréki Beáta a Pulzus SE 
edzője.  – A rendezvényen a 
hatvaniak bizonyították, hogy 
kiváló műhelymunka folyik a 
Daliban, ahol az edzéseinket 
tartjuk – összegezte a csapa-
tok felkészítője.

A hatvani Pulzus SE spor-
tolói FITNESS kategóriák-
ban indultak, eredményeik: 

4. hely: Horváth Lili- Sápi 
Zoé- Faragó Tamara- Svába 
Nelli- Éder Abigél- Já-
rási Korina- Kis Emma 
(CADETT STEP kategória) 

6. hely: Bucsu Boglárka- 
Antalóczy Zorka- Molnár 
Léna- Himpelmann Jázmin- 
Pál Anna- Pál Réka- Dányi 
Luca ( JUNIOR STEP kate-
gória) 

7. hely: Antalóczy Zor-
ka- Bucsu Boglárka- Molnár 
Léna- Himpelmann Jázmin- 
Csuvikovszky Kinga- Gergics 
Míra- Edvi Emília Lilla ( JU-
NIOR GRANDE kategória)  

Rimán Alexandra

Világbajnokságon 
bizonyítottak 
a Pulzus SE tagjai

Ismét bravúros teljesítményt 
nyújtottak a hatvani taekwondosok 

FOTÓK: DUDÁS ATTILA
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Az energiaválság még nem múlt el, az energiaszegénység 
problémája aktuálisabb, mint valaha. Szeptemberben in-
dult el Hatvan energiaszegénységgel foglalkozó projektje, 
amely hat hónapon keresztül igyekszik felhívni a figyel-
met az energiaszegénységre, hasznos tippeket adni az 
energiaszámlák csökkentéséhez és képzéseket a szakem-
berek számára.

De mi is az az ener-
g i a s z e g é n y s é g ? 
Egy háztartást 

akkor nevezünk energia-
szegénynek, ha nem képes 
megfizetni a fűtés vagy más, 
alapvető energiaszolgáltatás 
tisztességes életminőség-
hez szükséges szintjét. Nem 
csak az alacsony jövedelem 
miatt okozhat nehézséget a 
csekkek kifizetése. Ha rossz 
energiahatékonyságú, huza-
tos, rossz állapotú vagy csak 
szimplán nagy belmagasságú 
az otthonunk, gyakran még 
nagyobb összegek árán sem 
tudjuk rendesen kifűteni. Az 
idősek, egyszemélyes ház-
tartások, fogyatékossággal 
élők és egyszülős családok 
veszélyeztetett csoportok, és 
hiába nem kifejezetten sze-
gények, mégis sokszor jöve-
delmük jelentős részét költik 
a rezsire. 

Hatvanban évente több 
mint száz háztartás, azaz a 
háztartások 1,5%-a részesül 
lakhatáshoz vagy rezsihez 
kapcsolódó települési tá-
mogatásban vagy lakbértá-

mogatásban. Ők a jéghegy 
csúcsa, de egy online felmé-
rés szerint szerint a hatvani 
háztartások 15-20%-a vala-
milyen formában energia-
szegény.

E sokrétű problémával 
szemben nem vagyunk esz-
köztelenek, és sokfajta vá-
laszt adhatunk – sőt kell is 
adnunk – legyen szó akár 
állami vagy EU-s szakpoli-
tikáról, önkormányzati pro-
jektről vagy helyi közösségi 
kezdeményezésről, amelyek-
ről a következő hónapokban 
cikksorozatban számolunk 
be. Az önkormányzat fél év 
alatt sajnos nem tudja fel-
számolni az energiaszegény-
séget – nézzük, mire elég egy 
ilyen kezdeményezés.

A többek között szociális 
szakembereket, pedagógu-
sokat, védőnőket, civil szer-
vezeteket tömörítő szociális 
jelzőrendszer tagjai számá-
ra novembertől kezdődő-
en egy budapesti szakmai 
szervezet, az Energiaklub 
tart háromalkalmas műhely-
munkát. Ezeken előadásokat 

hallhatnak az energiasze-
génység okairól vagy a ház-
tartási energiahatékonyság 
lehetőségeiről. A résztvevők-
nek alkalma lesz megvitatni 
a hatvani energiaszegénység 
mértékét, hogyan ismerhető 
fel az energiaszegény ház-
tartás, milyen lehetőségeket 
látnak az energiaszegénység 
enyhítésére. A szakemberek 
javaslatai természetesen a 
városi döntéshozók elé ke-
rülnek.

Az energiaszámláinkat 
saját életmódunk is befolyá-
solja: rengeteg tipp és trükk 
létezik, amelyekkel anélkül 
tudjuk energiafogyasztá-
sunkat csökkenteni, hogy 
otthonunk egészségtelenül 
hidegre hűljön (vagy nyá-
ron felforrósodjon). Ezeket 
a jótanácsokat cikksorozat-
ban, online posztokban és 
a városi televízión osztjuk 
meg a projekt ideje alatt. 
Egy online kvíz során bárki 
próbára teheti energiata-
karékossági ismereteit, sőt, 
csekkcsökkentő kütyüket is 
nyerhet. 

Mivel az energiataka-
rékosságot nem lehet elég 
korán elkezdeni, a legki-
sebbek sem maradnak ki a 
programból. Az óvodás és 
kisiskolás korosztály számá-
ra mesékkel, rajzolással vagy 
vetélkedővel lehet izgalmas-

sá tenni a kilowattok elleni 
küzdelmet. Reményeink 
szerint játékosan sajátítják 
majd el azokat a készségeket 
és szemléletmódot, hogy ne 
érezzék magukat kiszolgál-
tatottnak, és legyenek tisz-
tában azzal, hogy minden 
döntésünk hatással van az 
energiafogyasztásunkra és 
ezáltal az energiaszámlá-
inkra is. Jó lenne, ha a „Kis 
gyufaárus lány” meséje mese 
maradna, és soha nem válna 
valósággá.

A fűtéssel, elektromos 
árammal valamennyire min-
denkinek takarékoskodnia 
kell. Az energiatakarékosság 
kellemes mellékhatása, hogy 
nem csak a kiadásaink csök-
kennek, de óriási széndi-
oxid-kibocsátást spórolunk 
meg a bolygónak, amellyel 
fékezni tudjuk a következő 
generációkra beláthatat-
lan hatású klímaváltozást. 
Szerencsére a megoldások 
tárháza széles – ezekről 
a következő hónapokban 
megjelenő cikkekben lehet 
bővebben olvasni.

A rövid projektet az EU 
Energiaszegénységi Tanács-
adó Központja (EPAH) 
támogatja: nem pénzbeli 
támogatással, hanem szak-
mai tanácsadással, szakértők 
biztosításával. 

hatvanihirlap.hu

Otthonunk melege
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